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Istungit juhatas volikogu esimees Enn Mihailov, protokollis vallasekretäri abi Tiina Õunpuu. 

Võtsid osa volikogu liikmed: Vello Jaska, Agu Kabrits, Karl Kirt, Evelin Kuljus, Ilmar 

Kõverik, Margo Metsoja, Enn Mihailov, Ilona Osijärv, Maire Riit, Ahti Saar, Vahur Saar, Indrek 

Sarap (alates 16.16), Aleksander Zemskov, Marko Tamm (kuni 16.58), Tarmo Tamm, Indrek 

Valner, Riho Valtner, Eero Viisu, Tiiu Vips, Kalle Vister. 

Istungist võtsid kutsututena osa: Tõrva vallavanem Maido Ruusmann, Tõrva vallasekretär 

Signe Kiin, abivallavanem Aivar Uibu, abivallavanem Andres Agan, keskkonnaspetsialist Madis 

Mumm, maakorraldusspetsialist Arvo Kargu, Lauri Drubinš. 

 

 

Päevakord: 

1. Vallavanema informatsioon 

2. Abivallavanemale lisatasu ja kasutamata põhipuhkuse eest hüvitise maksmine 

3. Palgalise valitsusliikme ametisse nimetamine, töötasu ja hüvitise määramine 

4. Tõrva valla arengukava ja eelarvestrateegia 2019-2023 lisa 2 muutmine 

5. Tõrva valla 2020.aasta eelarve I lugemine 

6. 2019.a. lisaeelarve vastuvõtmine 

7. Koerte, kasside ja teiste lemmikloomade pidamise eeskiri II lugemine, vastuvõtmine 

8. Reklaami paigaldamise kord ja reklaamimaks II lugemine, vastuvõtmine 

9. Ala külas asuvale Peatuse kinnistule hoonestusõiguse seadmine 

10. Loa andmine kinnisasja omandamiseks 

  
 

Volikogu esimees avas istungi ja küsis, kas on ettepanekuid ja täiendusi seoses väljasaadetud 

päevakorra projektiga. 

 

Ettepanekuid ja täiendusi ei esitatud. Enn Mihailov pani päevakorra hääletusele. 

 

Ühehäälselt 19-poolthäälega kinnitati istungi päevakord alljärgnevalt: 

 

Päevakord: 

1. Vallavanema informatsioon 

2. Abivallavanemale lisatasu ja kasutamata põhipuhkuse eest hüvitise maksmine 

3. Palgalise valitsusliikme ametisse nimetamine, töötasu ja hüvitise määramine 

4. Tõrva valla arengukava ja eelarvestrateegia 2019-2023 lisa 2 muutmine 
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5. Tõrva valla 2020.aasta eelarve I lugemine 

6. 2019.a. lisaeelarve vastuvõtmine 

7. Koerte, kasside ja teiste lemmikloomade pidamise eeskiri II lugemine, vastuvõtmine 

8. Reklaami paigaldamise kord ja reklaamimaks II lugemine, vastuvõtmine 

9. Ala külas asuvale Peatuse kinnistule hoonestusõiguse seadmine 

10. Loa andmine kinnisasja omandamiseks 

 

 

 

1. Vallavanema informatsioon 

Ettekandja: vallavanem Maido Ruusmann 

 

Vallavanem Maido Ruusmann andis ülevaate istungite vahelisel ajal vallas toimunust. 

Novembris registreeriti vallas  6 sündi ja 8 surma, saabus 25 ja lahkus 27 inimest. Elanike arv 

vähenes 4 võrra. Tulumaksu laekus novembris 370 744 eurot, võrreldes 2018.a novembriga 

suurenes tulumaksu laekumine 11%. Tõrva Gümnaasiumi lifti ehitusega alustatakse detsembris, 

üldplaneeringu eskiislahenduse tutvustamine on lõppenud, toimus viis kohtumist valla erinevais 

paigus ja eraldi kohtumine ettevõtjatega. Eelnõu on plaanis valmis saada märtsis-aprillis. 

Vallamajanduse osakond on läbi viinud lumetõrje hanked, lepingud on sõlmitud. Helme 

kalmistul teostatakse ohtlike puude mahavõtmist, hooldustööd käivad Helme mõisapargis. Välja 

on kuulutatud ujula ehitustööde  hange. Haridus-kultuuriosakond tegeleb haridusvaldkonna 

arengukava koostamisega, on soov tuua see jaanuari volikogu istungile esimesele lugemisele. 

Kuna abivallavanem Andres Aganal on 23.detsembril viimane tööpäev, siis meil on kokkulepe, et 

ta jätkab teemaga kuni arengukava vastuvõtmiseni. Kultuurispetsialisti konkurss on lõppenud, 

laekusid avaldused kolmelt kandidaadilt, 2 kandidaati on kutsutud vestlusele. Aasta lõpus on 

plaanis üle vaadata huvihariduse raha jagamise kord. Nädalavahetusel toimus suurperede 

jõulupidu. Sotsiaalosakonnal on   puuetega inimeste eluaseme kohandamise toetuse meetme 

raames tehtud esimesed otsused. 28.detsembril toimub spordihoones traditsiooniline aastalõpu 

koosviibimine, kuhu on kutsutud volikogu liikmed, ettevõtjad, külaliikumise inimesed. 

27.detsembril toimub samas Valgamaa tänuüritus. 

 

Küsimused, sõnavõtud 

 

Karl Kirt: aasta hakkab lõppema, mis on vallavanema hinnangul läinud sellel aastal hästi ja mis 

mitte nii hästi? 

Maido Ruusmann: 31.detsembril Tõrva Raadios annan ilmselt pikema ülevaate. Hästi minekuid 

on olnud mitmeid: Tõrva-Roobe kergliiklustee valmimine, Tõrva-Helme kergliiklustee valgustus, 

ujula hanke väljakuulutamine, mulkide koostöö on pärast ühinemist paremas seisus, 

tervisekeskusele lahenduste leidmine, tänavavalgustuse projekt, sotsiaalvaldkond. Saab kaks 

aastat Tõrva Vallavalitsust kui eraldiseisvat ametiasutust, võib öelda, et ühinemine läks valutult, 

asjad hakkasid toimima. Nüüd on see aeg, kus on vaja pikemaid sihte seada ja ka teistmoodi 

juhtima hakata. Tõrva valla süsteemis töötab 300 inimest. Alati on neid asju mis võiks olla 

paremini, ei ole jooksma saanud ühtset toimivat meeskonda, ühinemise võlud ja valud jätkuvad, 

tuleb tööd teha. 

 

Volikogu liige Indrek Sarap tuli istungile kell 16.16. 

 

 

Kalle Vister: Kaks Valgamaa valda on loobunud aastavahetuse ilutulestikust, kas Tõrva ka? 

Maido Ruusmann: alati on olnud eriarvamusi, kellele see on raha õhku laskmine, aga ilutulestik 

on alati inimesi köitnud. Kui tehti kultuurivaldkonna küsitlust, siis enim mainitud oli 

aastavahetus keskväljakul. Ilutulestik on see, mida inimesed ootavad. Plaan on lasta.  

Vello Jaksa: kuidas on tööhõivega, palju on töötuid? 
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Maido Ruusmann: peast ei oska viimast numbrit öelda. Oleme Töötukassa juhiga seda teemat 

rääkinud. Kui vaatame inimesi, kes on töötuks registreeritud, siis suur osa nendest ei ole 

tegelikult töötud. Tõrva vallas on töötuse protsent väike. Ettevõtjad küsivad pigem, kust saada 

töökäsi? Tegelikult on töökäte põud. Kes tahab tööd teha, siis peaks piirkonnas tööd leidma. 

Puudu on kõrgepalgalised töökohad ja igaüks ei leia oma kvalifikatsioonile vastavalt töökohta. 

Tarmo Tamm: sain aru, et omavalitsus korraldab ilutulestiku või sponsorid? 

Maido Ruusmann: omavalitsuse poolt ka. 

Tarmo Tamm: kui omavalitsuse poolt, siis ta on reguleeritud, on teada et toimub, aga mul on 

neljajalgne sõber, kes ei tea midagi nendest ilutulestikest, mis Tõrva poolt tulevad. Võiks mõelda 

selle peale. Küsimus on seoses liikluskorraldusega, kõige suurem probleem on gümnaasiumi 

parklasse sisenemisel, see on katastroof, teine koht on laupäeval bussijaamas ja kolmas on 

Viljandi maanteel. Rääkisime, et tuleb ümberkorraldus, omanik on teinud tasku, aga ikka on 

probleem suurte rekadega. Teine küsimus, mis minult on küsitud, on ujula tasuvusanalüüs, sellest 

ei ole avalikkusele räägitud. 

Maido Ruusmann: kool ja keskväljak on tegevustena laual. Viljandi maantee parkimine on 

probleem, inimene võiks aru saada. Peame tegema pöördumise Maanteeametile, et ta paneks 

parkimiskeelu märgi üles. Ujula tasuvusanalüüsi esimene versioon valmis 2010, teine 2018. 

Miks avalikustamine on edasi lükkunud, siis täna on olukord, kus võrdlusbaasi on juurde tulnud 

Suure-Jaani ujula, mis kõige rohkem sarnaneb Tõrva planeerituga. Andmeid korrigeeritakse. 

Olemas on analüüs Abja baasil. Nii kui analüüsid avalikustad, hakkavad nad oma elu elama. 

Ilmselt jaanuari kuu jooksul saame avalikustada. 

Tarmo Tamm: Hetkel analüüsi tegelikkuses pole olemas? 

Maido Ruusmann: on olemas. 

Tarmo Tamm: seda on vaja korrigeerida? 

Maido Ruusmann: analüüsi teeme kõigele, ka majutuskohtadele. Tahame teada, kas ujula oleks 

suuteline tekitama sellist rahavoogu, et teenindada laenu 2.korruse väljaehitamiseks, Suure-Jaani 

on oma ülesehituselt hästi võrreldav. Kui väljastame esialgse analüüsi, siis pärast teda purki 

tagasi enam ei topi. 

Karl Kirt: kuidas kogukondade aktiviseerimisega on läinud ja nende kaasamine valla ellu? 

Kogukondadel on tähtis osa valla kultuurielus. 

Maido Ruusmann: kui vaatame kultuuripilti tervikuna, siis tuleb pead kokku panna kogukondade 

esindajatega. Taagepera on hea näide ka kohaliku kultuurielu korraldajana. Koostöö on võimalik 

ja vajalik. Kogukondade aktiivi esindajatega käisime Põlvamaal tutvumas, kuidas sealsed 

kogukonnad tegutsevad. Tuleb leida sädeinimesi. Ritsus läbirääkimised käivad, kas õnnestub 

leida sädeinimene, samuti Koorküla. Soontaga on käima läinud. Ma pigem näen positiivset.   

Margo Metsoja: kuidas on lood huvitegevuse kava ettevalmistamisega? Komisjonis ei ole sellest 

räägitud, jäänud on 15 tööpäeva.  

Maido Ruusmann: Andres Agan on öelnud, et sellega detsembris tegeletakse. 

Tiiu Vips: KEK-i elanikkond ootab bussiootepaviljoni. 

Karl Kirt tänas sotsiaaldemokraatide nimel lahkuvat abivallavanemat Andres Aganat, et ta on 

toonud värskust valla tegevustesse. 

Vallavanem Maido Ruusmann teavitas, et Tõrva valla lipukalender jõuab kõikide valla perede 

postkasti. 

Aleksander Zemskov teavitas, et SPIN prgrammis osalenud noortel on võistlustel hästi läinud. 
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2. Abivallavanemale lisatasu ja kasutamata põhipuhkuse eest hüvitise maksmine 

Ettekandja: vallavanem Maido Ruusmann 

 

Vallavanem Maido Ruusmann tegi ettepaneku maksta Andres Agan’ale lisatasu ühe kuupalga 

ulatuses ja hüvitist kasutamata põhipuhkuse eest. 

 

Küsimusi ei esitatud. 

 

Volikogu esimees Enn Mihailov pani otsuse eelnõu hääletusele. 

 

 

Otsustati: ühehäälselt 20-poolthäälega otsustati vastu võtta otsus nr 35 “Abivallavanemale 

lisatasu ja kasutamata põhipuhkuse eest hüvitise maksmine”.  

 

 

 

3. Palgalise valitsusliikme ametisse nimetamine, töötasu ja hüvitise määramine 

Ettekandja: vallavanem Maido Ruusmann 

 

Vallavanem Maido Ruusmann tegi ettepaneku alates 24.detsembrist nimetada hariduse ja 

kultuurivaldkonna abivallavanemaks Lauri Drubinš. 

 

Lauri Drubinš tutvustas ennast. Volikogu esimees Enn Mihailov andis volikogu liikmetele 

võimaluse esitada abivallavanema kandidaadile küsimusi. 

 

Küsimused 

 

Kalle Vister: hea, et noored on otsustanud tulla Tõrva valda juhtima. Mida plaanid Tõrvas ellu 

viia? 

Lauri Drubinš: kui alustasin Valga linnas aselinnapeana, siis sain tühja kabineti, siin õnneks nii 

ei ole. Täpsed eesmärgid on juba olemas, kuhu Tõrva on liikumas. Üks asi, kuhu ma  tahaksin 

oma panuse panna oleks motosport. Tahaks, et siin oleks rohkem motospordi üritusi. 

Karl Kirt: väga hea meel on, et Andrese asemele on uus inimene leitud, olles kaks aastat Lauriga 

koos töötanud ja tundes teda, loodan, et tuleb Tõrva valda uut hingamist. Võrreldes Valgaga, on 

meil noorsootöö nõrgem, palga küsimused ja et Hummuli noortetuba on kinni. Millised plaanid 

on noorsootööga? 

Lauri Drubinš: heameel on tõdeda, et olete eelarves näinud ette noorsootöötajate palgatõusu. 

Lähiajal on vaja leida asendaja ANK juhatajale, see saab olema suur väljakutse. Hummulisse 

tuleb leida inimene ja tekitada sinna taas noorsootöö. Meie, Valgas, oleme Tõrva noorsootööd 

alati vaadanud, kui hästi toimivat, lihtsalt on puudujääk inimestest. Heameel, et 

koalitsioonilepingus on kirjas ekstreemsport, seda võiks Tõrva vallas arendada. Huvitegevuse 

kava on kohe tulemas volikogusse ja neid kohti on veel - noorte TV, raadio, noortevolikogu. 

Vello Jaska: mis on teie haridus? 

Lauri Drubinš: rekreatsioonikorraldus ja olen õppinud huvijuht-loovtegevuse õpetajaks. 

Ilmar Kõverik: kas Valga linn ei pakkunud tööd või Tõrvas pakuti huvitavamat tööd? 

Lauri Drubinš: homseni olen lapsehoolduspuhkusel, igapäevaselt olen Valga Vallavolikogu liige 

ja hariduskomisjoni esimees. 

Margo Metsoja: mis saab kõige suuremateks raskusteks olema? 

Lauri Drubinš: Tõrva võtab väga hästi vastu ka väljaspoolt Tõrvat tulevaid inimesi. Väga tugev 

jalajälg on maha jäetud, need sammud tuleb ära realiseerida, kohaneda, tekitada meeskond. 

 

Volikogu esimees pani eelnõu hääletusele. 
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Otsustati: ühehäälselt 20-poolthäälega otsustati vastu võtta otsus nr 36 “Palgalise 

valitsusliikme ametisse nimetamine, töötasu ja hüvitise määramine”. 

 

Volikogu liige Marko Tamm  lahkus istungilt kell 16.58. 

  

 

4. Tõrva valla arengukava ja eelarvestrateegia 2019-2023 lisa 2 muutmine 

Ettekandja: finantsjuht Maire Appo 

Kaasettekandja: majandus-eelarve komisjoni esimees Ilona Osijärv 

 

Finantsjuht Mairo Appo informeeris, et eelnõu oli 1.lugemisel novembri kuu volikogu istungil, 

seejärel oli avalikul väljapanekul. Tehti üks ettepanek, mis on volikogu liikmetele saadetud. 

Ettepanek puudutas õpilaskodu ehitust ja rahastamist. 5.detsembril toimus avalik arutelu. 

9.detsembril toimunud komisjoni koosolekul oli eelarve- ja majanduskomisjon seisukohal, et 

muuta tabeli tekstilist osa, tekstis “Tõrva Gümnaasiumi hoone ja staadioni rekonstrueerimine”, 

panna sõna staadion mitmusesse. Finantsjuhi ettepanekul on summa põhivara soetuse alt tõstetud 

antavate toetuste alla, kuna tegemist on ujula ehitamiseks antava toetusega, samuti 

elamuskeskuse toetus. 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ilona Osijärv ei soovi sõna. 

 

Küsimused 

 

Kalle Vister: praegu on eelnõus sõna staadionite? 

Maire Appo: jah. 

 

Volikogu esimees Enn Mihailov küsis, kas on vaja hääletada Virgo Kosemetsa poolt tehtud 

ettepanekut. Volikogu liikmed ei soovinud ettepanekut hääletada. 

 

Volikogu esimees Enn Mihailov paneb eelnõu hääletusele: 

 

 

Otsustati: 18-poolthäälega (1 volikogu liige jäi erapooletuks) otsustati vastu võtta määrus nr 20 

“Tõrva valla arengukava ja eelarvestrateegia 2019-2023 lisa 2 muutmine”.  
 

 

 

5. Tõrva valla 2020.aasta eelarve I lugemine 

Ettekandja: finantsjuht Maire Appo 

Kaasettekandja: majandus-eelarve komisjoni esimees Ilona Osijärv 

 

Finantsjuht Maire Appo informeeris, et 2020.a eelarve projektis on eelarve mahuks 11,7 miljonit, 

sellest 29% moodustavad investeerimise kulud. Põhitegevuse tulude suuruseks on eelarve 

eelnõus 8 748 661 eurot.  2020.a eelarvesse on planeeritud tulumaksu laekumist 4 650 000 eurot, 

kus suurenemine on võrreldes 2019.a laekumisega ca 5%.  Saadavad toetused on eelnõus 

väiksemad, projektide toetusi laekub aasta jooksul juurde. Põhitegevuse kulud on planeeritud 

0,5% suuremad, kui sellel aastal. Kõige suurema osa kuludest moodustavad personali kulud. 

Investeeringute maht on on 3,4 miljonit, millest suurem osa on ujula ehitus. Planeeritud on laenu 

võtmine 2 miljonit, prognoositud on kassa/panga jääk, mis suunatakse investeeringute katteks. 

 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ilona Osijärv ei soovinud sõna. 
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Küsimused 

 

Karl Kirt: kas valitsussektori poolt eelarve mahu suurenemine on selletõttu, et meil läheb hästi ja  

palgad suurenevad? Öeldi, et noortekeskuse palgad peavad suurenema, eelarves ma seda ei näe, 

samamoodi kultuuri valdkonnas. Kellel peale vallavalitsuse ja volikogu veel palk tõuseb ja kui 

palju? 

Maire Appo: eelarvesse on planeeritud vallavanema ja tema palgaga seotud isikute palgatõus, 

sellest on muutus ka volikogul. Vallavalitsuses on personal eraldi välja toodud, summa on jäänud 

enam-vähem samaks. Vallavalitsuse üldsumma on suurem, sest sees vallamaja 

rekonstrueerimine. Noortekeskuse sees on ka huvihariduse toetusest makstavad töötasud. Ma ei 

taha nimedega tabeleid laiali saata. Kultuuri valdkonnas näiliselt ei ole palgatõusu, aga me oleme 

sellel aastal koondanud Ala rahvamaja kunstilise juhi koha, aga summa ei ole vähenenud. 2020.a 

aasta eelarve projektis palgatõus puudutab kõiki asutusi, sest alampalk tõuseb. Palgatõus on 

varieeruv, ei ole kõigile ühtemoodi. 

Vello Jaska: Külad kiratsevad, tegevus on soikunud. Meie ülesanne on hoogustada külade 

tegevust. Kas küladele on eraldi ka mingid tegevuskulud ette nähtud? 

Maire Appo: on külaseltside eraldus, summa ei ole suurem kui eelmisel aastal. 

Tarmo Tamm: rahvamajadest oli jutt, Ala rahvamaja juhataja koondati, aga 2020.a eelarves on 

koondatud koht sees? 

Maire Appo: ma tõin lihtsalt sellise näite, et inimesi on vähem, aga summa on jäänud samaks. 

Tarmo Tamm: Tõrva kultuurimajas on vähem töötajaid ja Tõrvas on koefitsent tõusnud? 

Maire Appo: praegu struktuuris olevad inimesed ja nende töötasud,  

Tarmo Tamm: kas vallavalitsusele on kultuuritöötajate struktuur nüüd selge? 

Maire Appo: minule on see ette antud. 

Margo Metsoja: kas sellel aastal on eelarve eelnõu komisjonis käinud, eelmisel aastal oli sellega 

probleem? 

Ilona Osijärv: jah on käinud, komisjon suunas 1. lugemisele. 

 

Volikogu esimees Enn Mihailov tegi ettepaneku lugeda 2020. a eelarve 1.lugemine lõppenuks. 

 

Otsustati:  

5.1 lugeda Tõrva valla 2020.a eelarve 1. lugemine lõppenuks; 

5.2 Tõrva valla 2020.a eelarve 2.lugemine toimub volikogu istungil 18.02.2020; 

5.3 parandusettepanekud 2020. a eelarve eelnõule esitada 20.01.2020. 

 

 

6. 2019.a. lisaeelarve vastuvõtmine 

Ettekandja: finantsjuht Maire Appo 

Kaasettekandja: majandus-eelarve komisjoni esimees Ilona Osijärv 

 

Finantsjuht Maire Appo selgitas, et vallavalitsus on koostanud selle aasta viimase lisaeelarve 

mahus 44 725 eurot.  Koosneb sihtotstarbelistest tuludest ja suurendatud on taas üksikisiku 

tulumaksu laekumise osa. Tulumaksust kaetakse kolme kulurida: jäätmejaam, valla haljastus ja 

hajaasustuse programm. On tehtud ka tegevusalade vahelised muudatused. 

 

Küsimusi ei esitatud. 

 

Volikogu esimees Enn Mihailov pani eelnõu hääletusele. 

 

Otsustati: ühehäälselt 19-poolthäälega otsustati vastu võtta määrus nr 21 “2019.a. lisaeelarve 

vastuvõtmine”. 

 

 

 



7 

7. Koerte, kasside ja teiste lemmikloomade pidamise eeskiri II lugemine, vastuvõtmine 

Ettekandja: keskkonnaspetsialist Madis Mumm 

Kaasettekandja: planeeringu-vallavara komisjoni esimees Vahur Saar 

 

Keskkonnaspetsialist Madis Mumm selgitas, et 19.11.2019 istungil toimus määruse eelnõu 1. 

lugemine, kus määrati ettepanekute esitamise tähtajaks 2.12.2019. Esitati 3 ettepanekut. 

Ettepanekud ja nende arvestamine või mitte arvestamine on välja toodud tabelis, mis saadeti 

volikogu liikmetele koos istungi materjalidega. Samuti on tabelisse  lisatud planeeringu- 

vallavara komisjoni ettepanek. Ettepanekud, millega komisjon nõustus, on eelnõusse sisse 

viidud. 

 

Küsimused 

 

Karl Kirt: ettepanek nr 3. Meil tekkis omavahel arutelu, et kus see silt peaks täpselt olema? 

Hajaasustuses on territooriumid suured ja on mitu ligipääsu, pigem ikka elamute juurde. Teine, 

mis puudutab teavitustööd ja vaktsineerimist, et kas anda vallale kohustus teavitada, et tuleb 

kassid ja koerad kiibistada? Vallakodanikud seda korda tõenäoliselt ei loe. Võib-olla teavitada ja 

korraldada vaktsineerimine? 

Madis Mumm: pigem on mõeldud õueala. Teine märkus oli õige, teavitustööd tuleb teha, selleks 

on olemas koduleht, valla ajaleht, ja facebook`i konto. Vaktsineerimine on loomaomaniku 

kohustus, mitte valla kohustus, et vald kinni maksaks. 

Margo Metsoja: nüüd on sõnastus territooriumi sissepääsul, kuidas jääb? 

Madis Mumm: nii nagu on. 

Margo Metsoja: et igal pool? 

Signe Kiin: see on mõeldud ikka aiaga piiratud ala. 

Tarmo Tamm: kui ma isiklikku territooriumi vaatan, siis kas ma panen igasse teeotsa märgi? 

Võiks olla õueala juures, ei saa panna teeristi. 

Enn Mihailov: loomaomanikul on ka kohustused. 

 

Volikogu esimees Enn Mihailov küsis, kas parandusettepanekud on ka vaja läbi hääletada?  

 

Karl Kirt: ettepanekut nr 2 on vaja hääletada. 

 

Ettepanek nr 2 - “Loomapidaja on kohustatud vaktsineerima oma koera ja kassi marutaudi vastu. 

Kassi ja koera kohustuslikust vaktsineerimisest teavitab Tõrva Vallavalitsus. Vallavalitsus 

korraldab vaktsineerimisi vähemalt kaks korda aastas”. 

 

Muudatusettepanek ei leidnud toetust. Hääletuse tulemus – 4 poolt, 13 vastu, 1 erapooletu. 

 

Volikogu esimees Enn Mihailov pani eelnõu hääletusele. 

 

 

Otsustati: 17-poolthäälega (2 erapooletut) otsustati vastu võtta määrus nr 22 “Koerte, kasside 

ja teiste lemmikloomade pidamise eeskiri”. 
 

 

 

8. Reklaami paigaldamise kord ja reklaamimaks II lugemine, vastuvõtmine 

Ettekandja: keskkonnaspetsialist Madis Mumm 

Kaasettekandja: planeeringu-vallavara komisjoni esimees Vahur Saar 

 

Keskkonnaspetsialist Madis Mumm informeeris, et 19.11.2019 istungil toimus määruse 

1.lugemine, kus määrati ettepanekute esitamise tähtajaks 2.12.2019. Esitati 5 ettepanekut. 
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Ettepanekud ja nende arvestamine või mitte arvestamine on välja toodud tabelis mis on volikogu 

liikmetel saadetud, samuti on tabelisse   lisatud planeeringu- vallavara komisjoni ettepanek, 

 

Planeeringu-vallavarakomisjoni esimees Vahur Saar ei soovi sõna. 

 

Küsimused, sõnavõtud 

 

Karl Kirt: 1. ettepaneku osas on küsimus, et kas selle järgi võiks panna ainult Tõrva vallas 

toimuvate ürituste infot? Ma ei näe põhjust, miks piirata läheduses toimuvate ürituste reklaame?  

2.ettepaneku osas nõustun vallavalitsuse ettepanekuga, et see üldse välja võtta. 5. ettepaneku 

osas olen nõus, et kvartaalne aruanne on mõistlik. Reklaamimaksu kogumise halduskulu on 

kindlasti suurem kui saadav tulu. Kui sellel aastal oli 700 eurot ja tuleval aastal planeeritud 300  

Tekib küsimus, miks me seda üldse kogume? 

Signe Kiin: olen nõus, et rahaline pool ei ole suur. Reklaamimaksu puhul on teine eesmärk, et 

korrastada linna pilti. 

Karl Kirt: teiste piirangutega olen päri. 4.ettepanekut on arvestatud, aga ta on tabelist ilmselt 

välja jäänud.  

 

Enn Mihailov küsis, kas ettepanekuid on vaja hääletada? 

 

Tarmo Tamm: ma ei lugenud välja, kas meil on määratud ka täpsed kohad, kus reklaamid on? 

Madis Mumm: ei ole. 

Karl Kirt: 1. ettepanek, kas need peavad olema ainult Tõrva valla üritused? Kas me paneme 

sellise piirangu ja kes seda kontrollima hakkab? See puust tahvel Kevade keskuse juures? 

Madis Mumm: Kevade keskuse juurde ei anta reklaamiluba. 

Signe Kiin: me räägime Tõrva valla reklaamikandjatest, siin on mahutamise küsimus ka. 

Madis Mumm: me räägime natuke mööda. 

Kalle Vister: kui me paneksime Tõrva vallas? 

Madis Mumm: jutt on nendest sissesõitudel asuvatest valla reklaamikandjatest, mitte Kevade 

keskuse stendist. 

Margo Metsoja: kui on jutt nendest raamidest, siis sobib. 

Madis Mumm: meil on kolm suurt reklaamikandjat ja mõte on see, et sinna pannakse meie 

kultuuriürituste reklaam. Teine asi on väikesed teadete tahvlid, sinna ei pandagi reklaami ja seda 

me ei reguleeri. Jutt on kolmest suurest kandjast ja sinna võib loata panna meie kultuuriürituste 

reklaami. 

Tarmo Tamm: need on siis need, mis on Tõrva linna piiridel? 

Kalle Vister: võtame s-tähe maha. 

Karl Kirt: kas vallavalitsuse ja komisjoni ettepanekuid tuleb hääletada? Vallavalitsus on teinud 

ettepaneku. 

Signe Kiin: peaks küsima komisjonilt, mis komisjon arvab, kas komisjon nõustub vallavalitsuse 

ettepanekuga? 

Vahur Saar: komisjon nõustub vallavalitsuse ettepanekuga. 

Margo Metsoja: maksu teema on ikka küsimus, see on mingi vana põhimõte, et maksu küsida. 

 

Volikogu esimees Enn Mihailov pani eelnõu hääletusele. 

 

 

Otsustati: 15-poolthäälega (4 erapooletut) otsustati vastu võtta määruse nr 23 “Reklaami 

paigaldamise kord ja reklaamimaks”. 

 

Volikogu liige Karl Kirt tänas teenistusest lahkuvat keskkonnaspetsialist Madis Mummi tehtud 

töö eest. 
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9. Ala külas asuvale Peatuse kinnistule hoonestusõiguse seadmine 

Ettekandja: maakorraldusspetsialist Arvo Kargu 

Kaasettekandja: planeeringu-vallavara komisjoni esimees Vahur Saar 

 

Maakorraldusspetsialist Arvo Kargu selgitas, et Peatuse kinnistu on vallale kuuluv maaüksus, 

mis 9 ja pool aastat tagasi anti Helme vallale, et ehitada sinna parkla Sooglemäele rajatava mulgi 

elamuskeskuse külaliste tarbeks.  Sooglemäe kinnistut arendav Mulgi Kultuuri Instituut esitas 

vallale avalduse Peatuse kinnistu omandamiseks. Kuna Peatuse kinnistu on vallale kuulunud alla 

10 aasta, tuleb võõrandamiseks küsida luba keskkonnaministrilt. Loa taotlemise menetluses tehti 

vallavalitsusele ettepanek kaaluda omandamise asemel hoonestusõiguse seadmist.  

 

Küsimused, sõnavõtud 

 

Tarmo Tamm: äkki oleks pidanud ootama, kui 10 aastat täis saab? 

Signe Kiin: ei kannata oodata, tegemist on projektist toetuse taotlemisega. 

 

 

Otsustati: ühehäälselt, 19-poolthäälega otsustati vastu võtta otsus nr 37 “Ala külas asuvale 

Peatuse kinnistule hoonestusõiguse seadmine”. 
 

 

 

10. Loa andmine kinnisasja omandamiseks 

Ettekandja: maakorraldusspetsialist Arvo Kargu 

 

Maakorraldusspetsialist Arvo Kargu informeeris, et kui ettevõtja, kes pole kolm aastat tegelenud 

põllu- või metsamajandusega soovib põllu- või metsamaad osta, siis saab ta seda teha volikogu 

loal. Volikogu pädevuses on kaaluda, kas maa omandamine riivab avalikku huvi ja takistab 

omavalitsusel seaduslike ülesannete täitmist.  

 

Küsimused, sõnavõtud 

 

Vello Jaska: mis sihtotstarve sellel maal on? 

Arvo Kargu: maatulundusmaa. 

 

Otsustati: ühehäälselt 19-poolthäälega otsustati vastu võtta otsus nr 38 „Loa andmine 

kinnisasja omandamiseks”. 

 

 

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)                                                                     (allkirjastatud digitaalselt) 

 

Enn Mihailov                                                                                         Tiina Õunpuu 

volikogu esimees                                                                                    protokollija 
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